
Studenti Letní školy ohromili
zástupce magistrátu plynnou češtinou

Compiled Apr 1, 2019 8:29:26 PM by Document Globe ®   1

Studenti Letní školy ohromili zástupce magistrátu plynnou
češtinou
1. 8. 2012; autor: P.K.; rubrika: i-Forum informuje
Pocházejí z 35 zemí všech kontinentů a pojí je nezvyklý společný zájem – učí se o prázdninách češtinu. Své perfektní
znalosti prezentovali studenti 56. běhu Letní školy slovanských studií včera v Brožíkově sále na Staroměstské radnici
během přijetí radním pro oblast kultury ing. Václavem Novotným.
„Účastníci Letní školy jsou svého druhu velvyslanci české kultury a tak doufám, že budete všem svým blízkým
doporučovat, aby do Prahy a České republiky přijeli,“ uvedl v projevu radní Novotný a současně vyjádřil přání, aby si
účastníci užili nejen pobyt v Praze, ale i letní počasí.
Za organizátory Letní školy poděkoval náměstkovi primátora její ředitel PhDr. Jiří Hasil. „Přijetí na Staroměstské radnici
chápeme jako uznání, nikoli nám, kteří připravujeme Letní školu, ale především jako uznání nelehké práce, kterou
vykonávají účastníci Letní školy. My jako učitelé máme jednoho velkého pomocníka, a to je hlavní město Praha jako
génius loci, které nám hodně pomáhá v tom, aby se z našich studentů stali nejen přátelé českého jazyka, ale i české
kultury, a také nám, kteří máme češtinu jako mateřský jazyk,“ řekl Hasil. Jménem všech 173 studentů letošního běhu
náměstkovi Novotnému poděkovali dva zástupci studentů. Po slavnostním přípitku se účastníci vydali na komentovanou
prohlídku Staroměstské radnice.
Jaké novinky letos připravila Letní škola pro své frekventanty, nám sdělil její ředitel Jiří Hasil: „Průběžně se snažíme
inovovat program tak, aby i ti, co přijíždějí potřetí, našli něco nového. Letos se nám podařilo zajistit pro všechny zájemce
individuální konzultace s profesionálním fonetikem, o které je veliký zájem. Fonetika podle našeho průzkumu dělá
cizincům při učení češtiny největší problém hned po morfologii a velký zájem o konzultace mě těší.“
Letos je to deset let od ničivé povodně, se kterou se musela vyrovnat v roce 2002 i Letní škola, pro kterou ani politické
změny, včetně okupace v roce 1968 a sametové revoluce v roce 1989, neznamenaly důvod pro přerušení pravidelného
konání. „I po letech musím ocenit naše lektory, kteří skutečně riskovali a každý den, pokud mohli, tak se na Kajetánku
dostavili,“ vzpomíná doktor Hasil. „Z koleje Kajetánka jsme se nemohli dostat na fakultu, a tak výuka probíhala na koleji,
v podstatě kde se dalo. Byla to jedna velká improvizace, ale Letní škola proběhla a účastníci si vysoce cenili skutečnost,
že jsme se konali, a dodnes na to vzpomínají.“
Letní škola slovanských studií se letos koná v Praze po padesáté šesté, ovšem její první dva ročníky proběhly v roce
1948 a 1949. Následovala desetiletá pauza, způsobená dobovou atmosférou, která konání Letní školy nepřála. Třetí
běh školy se konal až v roce 1959 a od té doby se každoročně scházejí zájemci o češtinu na Filozofické fakultě UK.
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